
PROTOKÓŁ NR XXXIV/17
Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 września 2017 roku o godz. 9:00

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bojanowie

Otwarcia sesji o godz. 900 dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Bojanowie Pan
Jarosław Bartkowiak. Pan Przewodniczący powitał Radnych, a w ich imieniu:
- Zastępcę Burmistrza Bojanowa Pana Krzysztofa Kurpisza,
- Radnych Powiatowych z Gminy Bojanowo,
- Radcę Prawnego Panią Teresę Andrzejewską,
- Kierowników Referatów Urzędu Miejskiego w Bojanowie,
- Kierowników  i Dyrektorów jednostek organizacyjnych gminy,
- przedstawiciela lokalnej prasy.

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

Po przywitaniu wszystkich przybyłych na XXXIV Sesję Rady Miejskiej w Bojanowie, Pan
Przewodniczący stwierdził, że na ustawowy 15 osobowy skład Rady w sesji uczestniczy 13
radnych, co stanowi quorum, więc jest ona władna obradować i podejmować prawomocne
uchwały.
 
Następnie  Pan  Przewodniczący zapytał,  czy  Panie/Panowie  Radni  zgłaszają  wątpliwości  
i uwagi co do trybu i sposobu zwołania dzisiejszej sesji?
Na powyższe pytanie, żaden z Państwa radnych nie zgłosił zastrzeżeń.

Do pkt. 2   Przedstawienie porządku obrad XXXIV Sesji Rady Miejskiej.

Pan  Jarosław  Bartkowiak  poinformował,  że  porządek  dzisiejszej  sesji  Państwo  Radni
otrzymali wraz z zaproszeniami na sesję. Następnie Pan Przewodniczący Rady zapytał, czy
do przedstawionego porządku obrad są propozycje zmian? Zmian nie wniesiono; w związku 
z powyższym porządek XXXIV sesji przedstawia się następująco:
1. Otwarcie Sesji Rady Miejskiej oraz stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przedstawienie porządku obrad XXXIV Sesji Rady Miejskiej.
3. Przyjęcie protokołu Nr XXXIII/17 z sesji odbytej w dniu 31 sierpnia 2017 roku.
4. Zapytania radnych.
5. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej  o działaniach podejmowanych w okresie

międzysesyjnym.
6. Informacja  Burmistrza  Bojanowa  o  pracy  w  okresie  międzysesyjnym  i  o  wydanych

zarządzeniach.
7. Przyjęcie  informacji  o  przebiegu  wykonania  budżetu  gminy  oraz  przebiegu

wykonania  planów  finansowych  gminnych  instytucji  kultury  za  I  półrocze  
2017 roku.

8. Wybory uzupełniające do składu Komisji Rewizyjnej:
1) powołanie Komisji Skrutacyjnej,
2) przeprowadzenie wyborów,
3) przedstawienie przez przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej wyników głosowania,
4)  podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  II/3/14  Rady  Miejskiej  
w Bojanowie z dnia 9 grudnia 2014 roku w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej,

9. Wybory  uzupełniające  do  składu  Komisji  Budżetowej,  Rozwoju  Gospodarczego,
 Rolnictwa i Ochrony Środowiska:

1) powołanie Komisji Skrutacyjnej,
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2) przeprowadzenie wyborów,
3) przedstawienie przez przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej wyników głosowania,
4)  podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  II/4/14  Rady  Miejskiej  
w  Bojanowie  z  dnia  9  grudnia  2014  roku  w  sprawie  powołania  Komisji
Budżetowej, Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska,

10.  Podjęcie uchwały w sprawie:
a) zmiany uchwały Nr XXI/187/12 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 28 września

2012 roku w sprawie podziału gminy Bojanowo na okręgi wyborcze, ustalenia ich
granic, numery oraz liczbę radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym,

b) uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych na pomniku przyrody,
c) zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok,
d) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2017-2021.

11. Odpowiedzi na zapytania radnych.
12. Wolne głosy i wnioski.
13. Zakończenie.

Do pkt. 3.   Przyjęcie protokołu Nr XXXIII/17 z sesji odbytej w dniu 31 sierpnia 2017 roku.

W związku z tym, iż do protokołu z sesji nr XXXIII/17 z dnia 31 sierpnia 2017 roku nie
wniesiono żadnych uwag pisemnych i  ustnych,  Przewodniczący obrad zaproponował,  aby
powyższy protokół przyjąć bez odczytywania.
Za  propozycją  Pana  Jarosława  Bartkowiaka  głosowali  wszyscy  obecni  na  sesji  Radni-13
głosów „za”. W związku z powyższym protokół  nr XXXIII z sesji odbytej w dniu 31 sierpnia
2017 roku przyjęto pozytywnie bez odczytywania.

Do pkt. 4.   Zapytania radnych.   

Jako jedyny w powyższym punkcie porządku obrad głos zabrał Pan Maciej Jagodziński. Pan
radny zwrócił się do Państwa radnych powiatowych o ponowienie wniosku w sprawie:
- budowy chodnika w Zaborowicach (od bloków do drogi powiatowej), tak aby w przyszłym
roku dokończyć inwestycję,
- dokończenia chodnika w Giżynie w kierunku Borszyna.

Więcej  pytań  nie  było,  wobec  powyższego  Pan  Przewodniczący  Rady  przeszedł  do
omawiania następnego punktu porządku obrad.

Do pkt. 5.    Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych  
w okresie międzysesyjnym.   

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  poinformował  zebranych  o  działaniach
podejmowanych w okresie międzysesyjnym. Pytań nie było. Informacja stanowi  załącznik  
nr 2 do niniejszego protokołu.

W związku z brakiem pytań ze strony Państwa Radnych do przedstawionego sprawozdania,
Pan Jarosław Bartkowiak poprosił  Pana Zastępcę Burmistrza o przedstawienie informacji  
o pracy w okresie międzysesyjnym i o wydanych zarządzeniach.

2



Do  pkt.  6.    Informacja  Burmistrza  Bojanowa  o  pracy  w  okresie  międzysesyjnym  i  o
wydanych zarządzeniach.   

Na wstępie  Pan  Krzysztof  Kurpisz  zapoznał  uczestników sesji  z  reprezentacją  Gminy w
okresie międzysesyjnym.
Informując  uczestników sesji  o  XII  Drużynowym i  Indywidualnym Turnieju  Strzeleckim
Formacji Obrony Cywilnej i Zarządzania Kryzysowego o Puchar Starosty Rawickiego- Szefa
Obrony Cywilnej Powiatu Rawickiego oraz Burmistrza Bojanowa- Szefa Obrony Cywilnej
Gminy  w  Jutrosinie,  Pan  Zastępca  Burmistrza  dodał,  że  w  wyniku  przeprowadzonych
konkurencji  nasza  drużyna  w  klasyfikacji  drużynowej  zdobyła  pierwsze  miejsce,  
a  w  klasyfikacji  indywidualnej  najlepszym  strzelcem  okazał  się  Pan  Tadeusz  Polc-
zdobywając tym samym główne trofeum.
Następnie  Pan  Krzysztof  Kurpisz  uzupełnił  informację  dotyczącą  Rodzinnego  Rajdu
Rowerowego. Wspomniał, że trasa rajdu przebiegała trasą czerwonego szlaku rowerowego, 
a  meta znajdowała się  w Restauracji  Błękitna w Gołaszynie.  Zaznaczył  również,  że trasa
wiodła przez nową ścieżkę rowerową.
Przedstawiając  informację  o  20-leciu  Stowarzyszenia  Dzieci  i  Osób  Niepełnosprawnych  
w  Miejskiej  Górce,  Pan  Zastępca  Burmistrza  udzielił  odpowiedzi  Panu  Piotrowi
Nadrowskiemu, które radny zadał na posiedzeniu Komisji Stałych Rady Miejskiej w dniu  
26  września  br.  Pytanie  radnego  brzmiało:  ile  mieszkańców  z  naszej  gminy  (osób
niepełnosprawnych)  uczestniczy w warsztatach  terapii  zajęciowej  (WTZ Miejska  Górka)?
Odpowiadając,  Pan  Krzysztof  Kurpisz  wyjaśnił,  że  z  terenu  naszej  gminy  
w warsztatach bierze udział 16 osób powyżej 16 roku życia.
Pisemna informacja o pracy w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

W związku z brakiem pytań ze strony Państwa Radnych do przedstawionej reprezentacji, Pan
Zastępca Burmistrza poinformował zebranych o wydanych zarządzeniach. Informacja stanowi
załącznik nr 4 do protokołu.
Do  przedstawionych  zarządzeń  Państwo  Radni  uwag  i  pytań  nie  zgłosili.  W  związku  
z  powyższym  Pan  Przewodniczący  Rady  przystąpił  do  omawiania  następnego  punktu
porządku obrad.

Do pkt.  7.    Przyjęcie  informacji  o  przebiegu  wykonania  budżetu  gminy  oraz  przebiegu
wykonania planów finansowych gminnych instytucji kultury za I półrocze 2017 roku.

Przystępując do omawiania powyższego punktu, Przewodniczący Rady zwrócił się do Pana
Mateusza Poprawskiego o zabranie głosu.
Na wstępie Pan Mateusz Poprawski przedstawił Uchwałę Nr SO-0953/23/12/Ln/2017 Składu
Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Poznaniu  z  dnia  8  września  2017  r.  
w  sprawie  wyrażenia  opinii  o  przedłożonej  przez  Burmistrza  Bojanowa  informacji  o
przebiegu wykonania budżetu za I  półrocze 2017 roku. Treść niniejszej  Uchwały stanowi
załącznik nr 5 do protokołu.

Po odczytaniu treści uchwały Regionalnej  Izby Obrachunkowej,  głos zabrał Pan Zastępca
Burmistrza, który dodał, że:
-  wykonanie  wydatków  budżetowych  nie  wykazuje  przekroczeń  w  odniesieniu  do
planowanych wydatków,
- suma wydatków i zobowiązań wykonanych nie przekracza planów,
- I półrocze zostało zakończone nadwyżką budżetową w kwocie ponad 1 mln 700 tys. zł.
Kończąc wypowiedź, Pan Krzysztof Kurpisz podziękował całemu Referatowi Finansowemu
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za realizację budżetu.

W  dalszej  kolejności  Pan  Przewodniczący  Rady  zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  do
przedstawionych informacji są potrzebne dodatkowe wyjaśnienia?

Głos zabrał Pan Jan Moryson, który zapytał: skąd się biorą rozbieżności w planie pomiędzy
informacją w części dotyczącej Funduszu Sołeckiego a uchwałą budżetową?
Odpowiadając,  Pan  Mateusz  Poprawski  wyjaśnił,  że  rozbieżności  wynikają  z  faktu,  że  
w Uchwale Budżetowej Nr XXXII/221/17 z dnia 30 czerwca br. wystąpiły błędy, które nie
mogły być wyeliminowane uchwałą w miesiącu lipcu,  ponieważ nie było sesji.  Poprawne
dane zostały naniesione do informacji z wykonania budżetu za I półrocze- stąd różnice.

Następne pytanie również zadał Pan Jan Moryson. Pan Radny zwrócił się z zapytaniem, jak
przedstawia się sprawa leasingu samochodu?
Ustosunkowując się do zapytania, Pan Krzysztof Kurpisz wyjaśnił, że aktualnie oczekujemy
na oferty, których termin upływa w dniu dzisiejszym o godz. 1200.

Więcej pytań nie było, w związku z powyższym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.
Informacja  o  przebiegu  wykonania  budżetu  gminy  oraz  przebiegu  wykonania  planów
finansowych gminnych instytucji kultury za I półrocze 2017 roku została przyjęta pozytywnie
12 głosami „za”, przy jednym głosie „wstrzymującym się”.

Do pkt. 8. Wybory uzupełniające do składu Komisji Rewizyjnej:
1)     powołanie Komisji Skrutacyjnej

Przystępując do powyższego punktu porządku obrad, na wstępie Pan Przewodniczący Rady
przedstawił Państwu radnym zasady głosowania zgodnie z  §56 Statutu Gminy Bojanowo.
Następnie przypomniał, że osoby, które będą zgłaszać się do Komisji Skrutacyjnej nie będą
mogły kandydować  w wyborach  uzupełniających  do składu  Komisji  Rewizyjnej  i  składu
Komisji Budżetowej, Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska.
Pan Jarosław Bartkowiak zaproponował również, żeby skład Komisji Skrutacyjnej pozostał
niezmieniony przy obydwóch wyborach uzupełniających.

Państwo Radni  nie  wnieśli  pytań do przedstawionych informacji,  wobec powyższego Pan
Przewodniczący  Rady  zawnioskował  o  zgłoszenie  trzech  osób  do  pracy  w  Komisji
Skrutacyjnej.  Zgłoszono  następujących  Radnych:  Panią  Wiesławę  Świerzewską,  Pana
Krzysztofa Wodeckiego i Pana Sebastiana Miekisza. Wytypowane osoby wyraziły zgodę na
pracę w Komisji Skrutacyjnej.
Następnie  Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie.  Za  pracą  powyższych  radnych  
w Komisji Skrutacyjnej głosowało 13 radnych.  

Po ukonstytuowaniu się Komisji Skrutacyjnej i wybraniu Przewodniczącego, którym została
Radna Wiesława Świerzewska, przystąpiono do kolejnego punktu porządku obrad.

Do pkt. 8. Wybory uzupełniające do składu Komisji Rewizyjnej:
2)       przeprowadzenie wyborów

W  pierwszej  kolejności  Przewodniczący  Rady  zwrócił  się  z  prośbą  o  zgłaszanie  się
kandydatów do Komisji Rewizyjnej. Zgłoszono dwóch Radnych: Pana Jana Kubisa i Pana
Tomasza  Wałkiewicza.  Oboje  Radni  wyrazili  zgodę  na  kandydowanie  do  składu  Komisji
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Rewizyjnej.

Następnie  Pan  Jarosław Bartkowiak  oddał  głos  Komisji  Skrutacyjnej.  Po  wypisaniu  kart,
Przewodnicząca  Komisji  Skrutacyjnej  przedstawiła  zasady  głosowania.  Następnie  Pani
Wiesława Świerzewska przystąpiła do wyczytywania Państwa Radnych zgodnie z załączoną
listą,  celem oddania  głosu.  Lista  potwierdzająca  otrzymanie  katy do  głosowania,  stanowi
załącznik nr 6.
W  celu  usprawnienia  przebiegu  tajnego  głosowania,  Członkowie  Komisji  Skrutacyjnej
wręczali  opieczętowane  karty  do  głosowania.  Na  kartach,  w  porządku  alfabetycznym
figurowały nazwiska dwóch kandydatów:
- Kubis Jan
- Wałkiewicz Tomasz

Do pkt. 8. Wybory uzupełniające do składu Komisji Rewizyjnej:
3)       przedstawienie  przez  przewodniczącego  Komisji  Skrutacyjnej  wyników

głosowania

Po oddaniu głosów przez Państwa Radnych, Komisja Skrutacyjna przystąpiła do podliczania
głosów i sporządzania protokołu.
Po wykonaniu powyższych czynności,  Pani Wiesława Świerzewska odczytała treść protokołu
i  poinformowała,  że  do  składu  Komisji  Rewizyjnej  został  wybrany  Radny  Tomasz
Wałkiewicz.
Protokół i karty z oddanymi głosami stanowią załącznik nr 7 do protokołu. 

Po odczytaniu protokołu przez Przewodniczącą Komisji Skrutacyjnej, Przewodniczący Rady
poprosił Komisję Rewizyjną o ukonstytuowanie się. Po powrocie Komisji, Pan Jan Moryson
przedstawił skład Komisji:

• Jan Moryson przewodniczący
• Zygmunt Maćkowiak zastępca przewodniczącego
• Sebastian Miekisz członek
• Tomasz Wałkiewicz członek
• Krzysztof Wodecki członek

Dziękując Panu Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej za zabranie głosu, Przewodniczący
Rady przystąpił do kolejnego punktu porządku obrad.

Do pkt. 8. Wybory uzupełniające do składu Komisji Rewizyjnej:
1)       podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr II/3/14 Rady Miejskiej  

w Bojanowie  z  dnia  9  grudnia  2014 roku w sprawie  powołania  Komisji
Rewizyjnej

Przewodniczący  obradom  odczytał  treść  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  
Nr II/3/14 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 9 grudnia 2014 roku w sprawie powołania
Komisji Rewizyjnej.  Za podjęciem powyższej  uchwały głosowali  wszyscy obecni na sesji
Radni- 13 „za”.
Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 września 2017 r. w sprawie zmiany Uchwały
Nr II/3/14 Rady Miejskiej  w Bojanowie z dnia 9 grudnia 2014 roku w sprawie powołania
Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 8 do protokołu.
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Do  pkt.  9.  Wybory  uzupełniające  do  składu  Komisji  Budżetowej,  Rozwoju
Gospodarczego,  Rolnictwa i Ochrony Środowiska:

1)       powołanie Komisji Skrutacyjnej

Przewodniczący Rady Miejskiej  zaproponował,  żeby skład Komisji  Skrutacyjnej pozostał  
w niezmienionym składzie, jaki pracował przy wyborach uzupełniających do składu Komisji
Rewizyjnej. Za propozycją Pana Bartkowiaka głosowali wszyscy obecni na sesji Radni- 13
głosów „za”.

Do  pkt.  9.  Wybory  uzupełniające  do  składu  Komisji  Budżetowej,  Rozwoju
Gospodarczego,  Rolnictwa i Ochrony Środowiska:

2)       przeprowadzenie wyborów

Przystępując do niniejszego punktu porządku obrad, Pan Jarosław Bartkowiak zwrócił się  
do Państwa Radnych o zgłaszanie do pracy w przedmiotowej Komisji.

Pan  Zygmunt  Maćkowiak  zgłosił  radnego  Jana  Kubisa,  który  nie  wyraził  zgody  na
kandydowanie.
Wobec powyższego Pan Przewodniczący poinformował, że ze względu na brak kandydata
istnieje konieczność rezygnacji z punktu 9.
W związku z takim obrotem sprawy, głos zabrała Pani Teresa Andrzejewska. Pani Radczyni
zwróciła się do Pana Jana Kubisa następującymi słowami, cyt: „że ma Pan takie prawo, ale
ma Pan też obowiązek uczestnictwa w pracach Rady, a Pan odmawia tego udziału. Proszę się
zastanowić,  z  jednej  strony  ma  Pan  takie  prawo,  ale  z  drugiej  strony  nie  realizuje  Pan
obowiązku ustawowego”.
Po zastanowieniu, Pan Jan Kubis wyraził zgodę na kandydowanie. Następnie przystąpiono do
kolejnego punktu porządku obrad.

Do  pkt.  9.  Wybory  uzupełniające  do  składu  Komisji  Budżetowej,  Rozwoju
Gospodarczego,  Rolnictwa i Ochrony Środowiska:

3)     przedstawienie  przez  przewodniczącego  Komisji  Skrutacyjnej  wyników
głosowania

W związku  z  tym,  że  został  zgłoszony  jeden  kandydat,  nie  przeprowadzono  głosowania
tajnego.  Przewodnicząca Komisji  Skrutacyjnej  odczytała  protokół  i  poinformowała,  że do
składu  Komisji  Budżetowej,  Rozwoju  Gospodarczego,  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska
został  wybrany Pan Jan Kubis. Protokół Komisji  Skrutacyjnej stanowi  załącznik nr 9  do
protokołu.
Po odczytaniu protokołu przez Panią Wiesławę Świerzewską, Przewodniczący Rady  poprosił
Komisję  Budżetową,  Rozwoju  Gospodarczego,  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  
o ukonstytuowanie się. Po powrocie Komisji, Pan Piotr Nadrowski poinformował, że skład
Komisji pozostał niezmieniony, tylko doszedł nowy członek- Pan Jan Kubis.

Do  pkt.  9.  Wybory  uzupełniające  do  składu  Komisji  Budżetowej,  Rozwoju
Gospodarczego,  Rolnictwa i Ochrony Środowiska:

4)     podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr II/4/14 Rady Miejskiej  
w Bojanowie  z  dnia  9  grudnia  2014 roku w sprawie  powołania  Komisji
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Budżetowej, Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska

Na wstępie Pan Przewodniczący Rady poinformował, że skład Komisji Budżetowej, Rozwoju
Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska przedstawia się następująco:

• Nadrowski Piotr przewodniczący
• Kotlarczyk Marek zastępca przewodniczącego
• Jagodzik Renata członek
• Jagodziński Maciej członek
• Kubis Jan członek
• Klimasz Dariusz członek
• Miekisz Sebastian członek

W związku z brakiem pytań, przystąpiono do głosowania. Za podjęciem powyższej uchwały
głosowali wszyscy obecni na sesji Radni- 13 głosów „za”.
Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 września 2017 r. w sprawie zmiany Uchwały
Nr II/4/14 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 9 grudnia 2014 roku w sprawie powołania
Komisji  Budżetowej,  Rozwoju  Gospodarczego,  Rolnictwa  i  Ochrony Środowiska  stanowi
załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.

Do pkt. 10. Podjęcie uchwały w sprawie:
a)     zmiany  uchwały  Nr  XXI/187/12  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  z  dnia  

28  września  2012  roku  w  sprawie  podziału  gminy  Bojanowo  na  okręgi
wyborcze, ustalenia ich granic, numery oraz liczbę radnych wybieranych w
każdym okręgu wyborczym

Projekt  powyższej  uchwały  został  przedstawiony  na  posiedzeniu  Komisji  Stałych  Rady
Miejskiej w Bojanowie w dniu 26 września 2017 roku. Pan Przewodniczący Rady zapytał,
czy są potrzebne dodatkowe wyjaśnienia?

Głos  zabrał  Pan  Krzysztof  Kurpisz,  który  przypomniał,  że  uchwała  została  wywołana  
w związku z koniecznością dostosowania pisowni nazw miejscowości położonych w Gminie
Bojanowo do pisowni określonej  w Rozporządzeniu Ministra Administracji  i  Cyfryzacji  z
dnia  13  grudnia  2012  roku  dla  okręgu  wyborczego  nr  9  zmienia  się  pisownię  nazwy
miejscowości Wydartowo II na Wydartowo Drugie, dla okręgu wyborczego nr 15 zmienia się
pisownię nazwy miejscowości z Wydartowo I na Wydartowo Pierwsze.

Pytań do projektu uchwały nie było, w związku z powyższym Przewodniczący Rady zarządził
głosowanie. Za podjęciem Uchwały Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 września 2017
roku w sprawie zmiany Uchwały Nr XXI/187/12 Rady Miejskiej  w Bojanowie z dnia 28
września 2012 roku w sprawie podziału gminy Bojanowo na okręgi wyborcze, ustalenia ich
granic,  numery oraz liczbę radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym, wszyscy
Radni głosowali jednogłośnie- 13 głosami „za”.
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.

Do pkt. 10. Podjęcie uchwały w sprawie:
b)     uzgodnienia  przeprowadzenia  zabiegów  pielęgnacyjnych  na  pomniku

przyrody

Pan Jarosław Bartkowiak poinformował, że projekt uchwały był omawiany na posiedzeniu
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Komisji Stałych Rady Miejskiej w Bojanowie w dniu 26 września br. Pan Przewodniczący
Rady zwrócił się z zapytaniem, czy są potrzebne wyjaśnienia?

Podobnie, jak w poprzednim punkcie porządku obrad, głos zabrał Pan Zastępca Burmistrza,
który  poinformował,  że  uchwała  dotyczy  przeprowadzenia  zabiegów  pielęgnacyjnych  na
pomniku przyrody- alei 32 platanów w Bojanowie przy ul. Platanowej. Zabiegi pielęgnacyjne
polegać będą na:
- usunięciu suchych lub chorych gałęzi z koron drzew,  
-  usunięciu  fragmentów  złamanych  i  nadłamanych  konarów  oraz  gałęzi  zawieszonych  
w konarach,
- przeprowadzenie zabiegów mających na celu obniżenie korony,
- oczyszczenie terenu w bezpośrednim sąsiedztwie pielęgnowanego drzewa.
Powyższe  zabiegi  zostaną  przeprowadzone  do  28  lutego  2018  roku  przez  firmę
specjalistyczną, posiadającą uprawnienia do pielęgnacji drzew o charakterze pomnikowym.

Ustosunkowując  się  do  wypowiedzi  Pana  Zastępcy  Burmistrza,  głos  zabrał  Pan  Maciej
Jagodziński,  który  poinformował,  że  wielokrotnie  zgłaszał  potrzebę  przeprowadzenia
zabiegów  pielęgnacyjnych.  Pan  Radny  uzasadniał  konieczność  wykonania  powyższych
czynności tym, że konary drzew uległy zniszczeniu wskutek ostatnich wichur- najbardziej
jednak po wichurze,  która miała  miejsce osiem lat  temu.   Pan Jagodziński  podkreślił,  że
powyższe platany zagrażają niesamowicie mieszkańcom, którzy mieszkają w pobliżu drzew.
Ponadto postawienie znaku ostrzegawczego „Przechylone drzewo”, również przyczyniłoby
się  do  zwiększenia  bezpieczeństwa  na  omawianej  ulicy,  ponieważ  parkuje  na  niej  dużo
samochodów- co przyczynia się do utrudnionego przejazdu pomiędzy ulicą Platanową a ulicą
Nową.  Na  zakończenie  Pan  Radny  jeszcze  raz  dodał,  że  przeprowadzenie  zabiegów
pielęgnacyjnych  
i  postawienie  znaku,  który  może  powstanie-   z  pewnością  przyczyni  się  do  zwiększenia
bezpieczeństwa mieszkańców.  

W związku z brakiem uwag, przystąpiono do głosowania. Za podjęciem uchwały głosowali
wszyscy obecni na sesji radni- 13 „za”.
Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 września 2017 roku w sprawie uzgodnienia
przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych na pomniku przyrody stanowi załącznik nr 12.

Do pkt. 10. Podjęcie uchwały w sprawie:
c)     zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok

Przystępując do omawiania niniejszego punktu porządku obrad, Pan Przewodniczący Rady
poinformował, że projekt powyższej uchwały został przedstawiony na posiedzeniu Komisji
Stałych Rady Miejskiej w Bojanowie w dniu 26 września 2017 roku.

Następnie głos zabrał Pan Krzysztof Kurpisz, który poinformował, że w stosunku do projektu 
uchwały, który otrzymali Państwo Radni na posiedzeniu Komisji Stałych- wystąpiły trzy 
zmiany, a mianowicie: 
- zwiększyły się dochody w planie finansowym Urzędu Miejskiego w Bojanowie,
- zwiększyły się wydatki w planie finansowym  Ośrodka Pomocy Społecznej w Bojanowie 
o kwotę 8.000,00 zł zgodnie z zawiadomieniem Wojewody Wielkopolskiego o otrzymaniu
dotacji,
-  zgodnie z ustaleniami na posiedzeniu Komisji  Stałych, wprowadzono do budżetu wolne
środki z 2016 roku w kwocie 32.000,00 zł z przeznaczeniem na:
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1) wydatki związane z utrzymaniem zieleni (ukwiecenie Bojanowa) w kwocie 20.000,00 zł,
2) wydatki związane z projektem modernizacji rynku w kwocie 12.000,00 zł.
Jednocześnie Pan Zastępca Burmistrza dodał, że wyprzedzając kolejny punkt porządku obrad,
odzwierciedleniem powyższych zmian jest Wieloletnia Prognoza Finansowa.

Ustosunkowując  się  do  wypowiedzi  Pana  Krzysztofa  Kurpisza,  Pan  Maciej  Jagodziński
zaproponował,  żeby  wspomnianą  kwotę  20.000,00  zł  zamiast  na  ukwiecenie  Bojanowa
przeznaczyć na dokumentację projektową budowy chodnika w Zaborowicach (przy drodze
powiatowej). Powyższe zadanie wnioskował na posiedzeniu Komisji i jest tematem rozmów
od kilku  lat.  Pan Radny dodał,  że  jest  jak  najbardziej  za  podnoszeniem estetyki  naszego
miasta,  ale  gdyby  zaproponować  Starostwu  Powiatowemu,  że  wyłożymy  pieniądze  na
sporządzenie powyższej dokumentacji, to zadanie może byłoby zrealizowane.

Dziękując  Panu  Radnemu  za  propozycję,  Pan  Krzysztof  Kurpisz  dodał,  że  powyższe
ukwiecenie spotkało się z dużą aprobatą wśród nie tylko naszych mieszkańców, ale także
przyjezdnych osób. Upiększyło ono skwerki,  rynek i  ulice.  Są to  nasadzenia wieloletnie,  
a wprowadzenie powyższej kwoty do budżetu spowoduje, że nasadzenia będą realizowane
jeszcze w tym roku, tak aby na wiosnę rośliny już zakwitły.
Jeżeli chodzi o inwestycje, które wspólnie są realizowane ze Starostwem Powiatowym, to Pan
Zastępca  Burmistrza  poinformował,  że  powiat  już  w  tym  roku  przystąpił  do  prac
projektowych i zlecił opracowanie dokumentacji projektowej remontu drogi przy cmentarzu
parafialnym.  Powyższa  inwestycja  jest  zaplanowana  na  przyszły  rok  i  gmina  będzie
partycypować  
w kosztach.

Na powyższe głos zabrał Pan Ireneusz Młynek, który dodał, że jest po rozmowie z Panem
Starostą  i  Panem  Henrykiem  Lipowczykiem  i  może  potwierdzić,  że  pieniądze  będą
zabezpieczone w budżecie  powiatu na budowę parkingu,  drogi,  ścieżki i  oświetlenia przy
cmentarzu parafialnym. Jeżeli  chodzi o budowę chodnika w Zaborowicach, to Pan Radny
Powiatowy udzieli odpowiedzi w punkcie "odpowiedzi na zapytania radnych".

Ustosunkowując  się  do  wypowiedzi  Pana  Młynka,  Pan  Zastępca  Burmistrza  przyznał,  że
inwestycja  budowy chodnika  w  Zaborowicach  będzie  realizowana  wspólnie  z  powiatem.
Ponadto  do  wspólnych  inwestycji  będzie  również  należało  przedłużenie  ciągu  pieszo-
rowerowego  w  Tarchalinie  czy  dokończenie  budowy  chodnika  w  Golinie  Wielkiej.
Wspólnych tematów jest bardzo dużo i wystarczy ich na kolejną kadencję. Aktualnie decyzja
jest podjęta, żeby w przyszłym roku realizować inwestycję przy cmentarzu. Jednocześnie Pan
Krzysztof  Kurpisz zaproponował,  żeby w kolejnym roku budżetowym,  kiedy z  powiatem
będziemy  podejmować  dyskusję,  jakie  inwestycje  wspólnie  realizować,  porozmawiamy  
o pozostałych inwestycjach i wybierzemy tą, którą Państwo radni zaakceptują.  

Po wypowiedzi Pana Zastępcy Burmistrza, głos ponownie zabrał Pan Ireneusz Młynek. Pan
radny  powiatowy  zdecydował,  że  jeszcze  przed  głosowaniem  nad  uchwałą,  udzieli
odpowiedzi na zadane wcześniej pytania.
Jeżeli chodzi o budowę chodnika w Zaborowicach, to pierwszym etapem będzie ustalenie
czyją własnością są grunty i jest to zadanie, które do 15 października ma być wykonane.
Znajduje  się  tam  kilka  różnych  działek  z  przystankiem,  które  mogą  stanowić  własność
prywatną.
Odpowiadając na drugie pytanie, a mianowicie dokończenia budowy chodnika w Giżynie,
Pan Ireneusz Młynek wyjaśnił, że temat jest związany z odwodnieniem terenu. Jest to teren
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po prawej stronie, gdzie chodnik jest dość obniżony i nie wiadomo, czy nie będzie konieczne
użycie pomp, które by przepompowywały wodę, jeżeli będzie się tam pojawiać.
Następna kwestia dotyczyła przedłużenia ścieżki pieszo-rowerowej o ok. 300-400 metrów  
w Tarchalinie. Ustosunkowując się do wypowiedzi Pana Krzysztofa Kurpisza, Pan Ireneusz
Młynek dodał, że jest umówiony na spotkanie ze Starostą Rawickim i ma nadzieję, cyt. "że
przedstawiciel z ramienia gminy też będzie".
Podsumowując,  Pan  radny  powiatowy  podkreślił,  że  wszystkie  propozycje,  jakie  zostały
zgłoszone,  są  jak  najbardziej  zasadne.  Ze  względu  jednak  na  partycypację  w  kosztach,  
w proporcji 50/50, trzeba będzie wybrać, które inwestycje będą realizowane priorytetowo,  
a które będą musiały poczekać. Znacznie większą szansę realizacji mają te inwestycje, które
są  realizowane  przez  dwie  strony  i  obie  ponoszą  koszty,  aniżeli  jedna  strona  w  całości
obarczona jest kosztami.
Ponadto Pan Ireneusz Młynek dodał, że na ostatniej sesji w powiecie kilka fragmentów dróg
powiatowych  zostało  przejętych  przez  gminy.  Gmina  ma  wtedy  większą  możliwość
pozyskania środków unijnych na przebudowę i rozbudowę dróg aniżeli powiat. W samym
powiecie jest 250 km dróg, przy których są położone chodniki, do tego dochodzi budowa
ścieżek pieszo-rowerowych- tak więc zakres prac inwestycyjnych jest  znaczny,  gdzie cały
budżet powiatu to ok. 60 mln. złotych.

Więcej pytań i uwag do projektu uchwały nie było, w związku z powyższym Przewodniczący
Rady zarządził głosowanie. Za podjęciem uchwały głosowało jedenastu radnych "za", przy
dwóch głosach "wstrzymujących się".
Uchwała  Rady Miejskiej  w Bojanowie  z  dnia  29  września  2017 roku w sprawie  zmiany
uchwały budżetowej na 2017 rok stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

Do pkt. 10. Podjęcie uchwały w sprawie:
d)       zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2017-

2021
 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej  w Bojanowie  poinformował,  że treść przedmiotowej
uchwały była  przedmiotem obrad Komisji  Stałych Rady Miejskiej  w Bojanowie  w dniu  
26 września br. Pan Jarosław Bartkowiak zwrócił się z zapytaniem do Państwa Radnych, czy
są pytania do projektu uchwały?

Głos zabrał Pan Mateusz Poprawski, który poinformował, że w powyższym projekcie zostały
wprowadzone  zmiany,  jakie  zostały  przedstawione  przy  omawianiu  projektu  uchwały  
w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok.

Pytań nie było, wobec powyższego przystąpiono do głosowania. Za podjęciem Uchwały Rady
Miejskiej  w  Bojanowie  z  dnia  29  września  2017  roku  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej
Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2017-2021 głosowało 11 radnych "za", przy 2
głosach "wstrzymujących się".
Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

Do pkt. 11. Odpowiedzi na zapytania radnych.

W powyższym punkcie porządku obrad,  jako pierwszy,  głos zabrał Pan Ireneusz Młynek,
który  zwrócił  się  z  zapytaniem,  jak  daleko  jest  sprawa  odzyskania  należności  od  Pana
Wojtkowiaka, który zniszczył drogę w Zaborowicach? Pan radny powiatowy zwrócił uwagę
na powyższą kwestię, ponieważ podobny temat jest też "bolączką" w powiecie, a mowa o
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kwocie 4 mln 200 złotych. Stwierdził, że nie można wszystkiego odpuszczać, a kwota 45 tys.
niewątpliwie by się przydała, gdyż grunty zapadają się coraz bardziej.

Ustosunkowując  się  do  zapytania  Pana  radnego  powiatowego,  Pan  Krzysztof  Kurpisz
poinformował, że podobne zapytanie zostało zadane na posiedzeniu Komisji Stałych Rady 
w dniu 26 września br. przez Pana Sebastiana Miekisza. Następnie zwrócił się z prośbą, żeby
całą  dyskusję  przesunąć  na  posiedzenie  kolejnej  komisji,  ponieważ  całej  dokumentacji  
w powyższej  sprawie  jest  bardzo  dużo i  chciałby się  najpierw z  nią  zapoznać,  aby móc
rzetelnie podyskutować.

Do pkt. 12. Wolne głosy i wnioski.

Jako pierwszy głos zabrał Pan Jan Moryson, który zwrócił się z zapytaniem, kiedy będzie
naprawiony  chodnik  na  ul.  Kopernika?  Pan  radny  poinformował,  że  rok  temu  dostał
zapewnienie,  że  w  okresie  wiosennym  będzie  naprawiony  chodnik  na  wysokości  byłego
zakładu mleczarskiego. Pan Moryson zaproponował, żeby wykorzystać płyty chodnikowe  
z odzysku, które były położone przy Parku Kosynierów.
Na powyższe, Pan Zastępca Burmistrza poinformował, że przyjrzy się powyższej sprawie,  
a odpowiedź będzie udzielona na następnej komisji.

Następnie  głos  zabrał  Pan  Tomasz  Woźniczka,  który  poruszył  kwestię  usunięcia
zardzewiałych pomp na ul. Podgórnej i na ul. Półwiejskiej. Pan radny przypomniał, że składał
już  wcześniej  taki  wniosek,  ale  czy  na  ich  usunięcie  potrzebna  jest  zgoda  konserwatora
zabytków? Zdaniem Pana Woźniczki, są one zardzewiałe i bezużyteczne.
Ustosunkowując się do przedmówcy, Pan Krzysztof Kurpisz poinformował, że jak najbardziej
taki wniosek wpłynął od Pana radnego, tylko później wywiązała się dyskusja wśród radnych 
i nie było jednomyślności w tej kwestii i tematu ponownie nie podejmowano.
W dalszej kolejności Pan Tomasz Woźniczka odpowiedział, że pompy przeszkadzają w ciągu
komunikacyjnym; jako przykład podano tutaj ul. Podgórną (pompa jest w centrum chodnika,
co znacznie utrudnia przejście) i ul. Półwiejską. Jednocześnie Pan radny zaznaczył, że z ul.
Św. Józefa i z ul. Gołaszyńskiej pompy zostały usunięte.
Na  powyższe  Pan  Zastępca  Burmistrza  zaproponował,  że  może  warto  byłoby  pompy
odrestaurować i nadać im "blasku". 
Następnie wywiązała się dyskusja, podczas której każdy z Państwa radnych wymieniał opinię
między  sobą.  W  związku  z  powyższym  dyskusję  zakończył  Pan  Przewodniczący  Rady
mówiąc, że Panowie Burmistrzowie przyjrzą się powyższej sprawie.

Następnym radnym, który zajął głos w powyższym punkcie porządku obrad, był Pan Maciej
Jagodziński.  Na  wstępie  Pan  radny  przypomniał,  że  miejsce  parkingowe  dla  autobusów
zostało przeniesione z rynku na plac przy remizie strażackiej, tak aby więcej wolnych miejsc
parkingowych pozostało na rynku. W ostatnim czasie mieszkańcy zgłaszali Panu radnemu, że
niedaleko remizy parkuje autobus szkolny i blokuje kilka miejsc parkingowych, tych osób,
którzy dojeżdżają do pracy do Leszna.  Pan Jagodziński zwrócił  się z prośbą, aby znaleźć
jakieś miejsce dla tego autobusu koło remizy, tak aby nie zajmował miejsca dla samochodów i
nie blokował przejazdu dla straży pożarnej.
Odpowiadając Pan Krzysztof Kurpisz wyjaśnił, że przyjrzy się powyższej sprawie i spróbuje
wskazać inne miejsce dla autobusu, tak aby nie blokował miejsc parkingowych. 

W związku z brakiem uwag i pytań ze strony Państwa radnych, Pan Zastępca Burmistrza
uzupełnił  informację  o  bieżącym  funkcjonowaniu  gminy,  w  stosunku  do  tego,  co  było
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przekazane na posiedzeniu komisji. Na wstępie poinformował, że w dniu wczorajszym odbył
spotkanie z przedstawicielami Zarządu Dróg Wojewódzkich w Poznaniu (Rejon w Kościanie)
i  Komendy Powiatowej  Policji  w  Rawiczu  w  sprawie  postawienia  przystanku  dla  dzieci
szkolnych na ul. Drzymały na przeciwko Szkoły Podstawowej w Bojanowie. Wspomniany
przystanek  polepszy  znacznie  bezpieczeństwo  najmłodszych  dzieci,  które  aktualnie  są
przywożone na ul.  Lipową i  muszą  kilkaset  metrów dojść  na ul.  Drzymały.  W pierwszej
kolejności  Zarząd  Dróg  Wojewódzkich  będzie  musiał  zrobić  projekt  organizacji  ruchu  i
uzyskać  wszystkie  pozwolenia.  Wszystkie  formalności  zajmą  kilka  miesięcy,  ale  warto
poczekać, gdyż znacznie polepszy się bezpieczeństwo dzieci. 

Następnie  Pan  Krzysztof  Kurpisz  poinformował,  że  w  miesiącu  październiku  w  ramach
projektu „Odnowa wsi” będą montowane:
- place zabaw w Wydartowie Pierwszym i Golince,
- elementy siłowni zewnętrznej w Zaborowicach. 
Nowe  place  zabaw  przy  współudziale  środków  unijnych  powstaną  również  w  Golinie
Wielkiej, Trzeboszu, Tarchalinie i w Bojanowie. 
Wyrazy podziękowania skierował Pan Zastępca Burmistrza do sołtysów i rolników, którzy
koordynują i wspomagają udziałem własnym powyższe zadania.

W dalszej kolejności Pan Zastępca Burmistrza zwrócił się do Państwa radnych, którzy byli
powołani  do  prac  w  komisji  ds.  budżetu  obywatelskiego,  aby  pozostali  po  sesji,  żeby
uzgodnić termin posiedzenia.  

Ustosunkowując  się  do  zapytania  Pani  Renaty  Jagodzik,  które  Pani  radna  zadała  na
posiedzeniu  Komisji  w  dniu  26  września  w  sprawie  ogrodzenia  boiska  przy  szkole  w
Trzeboszu,  Pan Krzysztof  Kurpisz wyjaśnił,  że  przeprowadzono wizję lokalną,  ale  będzie
jeszcze  konieczność  przeprowadzenia  rozmów  z  mieszkańcami  budynku  przy  boisku.  Ze
wstępnych kalkulacji koszt takiego ogrodzenia będzie wynosił ok. 8 tysięcy złotych. Jeżeli
mieszkańcy zgłoszą taką potrzebę, to zadanie zostanie zaplanowane do realizacji na przyszły
rok. 

Będąc przy temacie Trzebosza, głos zabrała Pani Renata Jagodzik. Pani radna zwróciła się  
z  zapytaniem,  czy  w  przyszłorocznym  budżecie  będzie  uwzględnione  przerobienie  klas
lekcyjnych na mieszkania w Trzeboszu?
Odpowiadając Pan Krzysztof Kurpisz wyjaśnił, że jeszcze w tym roku (w październiku lub 
w  listopadzie)  zostanie  wywołana  uchwała  w  sprawie  likwidacji  Szkoły  Filialnej  w
Trzeboszu. Zgodnie z powyższą uchwałą Szkoła Filialna zakończy swoje funkcjonowanie z
dniem  
31 sierpnia 2018 roku. Dopiero po tym terminie będzie można przystąpić do dalszych prac.

Więcej pytań nie było. 
Na  zakończenie  powyższego  punktu  porządku  obrad,  Pan  Przewodniczący  Rady
poinformował, że w następnym miesiącu posiedzenie Komisji Stałych Radych odbędzie się
24  października, a sesja 27 października. 

Do pkt. 13. Zakończenie.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady miejskiej w Bojanowie
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dziękując wszystkim za przybycie zakończył XXXIV sesje o godz. 1100.

Protokolant Przewodniczący Rady Miejskiej
Justyna Wolsztyniak Jarosław Bartkowiak
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